
Til Udvalget for social omsorg 

Hedensted Kommune 

 

 

Høringssvar på forslag om obligatorisk tilmelding til madordning på plejecentre samt 

merbetaling for sondemad. 

  

Vi har i seniorrådet drøftet forslaget og har flg. bemærkninger til dette: 

Vi går i seniorrådet ind for selvbestemmelse som værdi, når man bor i egen bolig, men vi er meget 

opmærksomme på, at den gruppe beboere, der i dag kommer på plejehjem, er så dårlige, at hvis vi 

skal sikre et så godt helbred som muligt for disse, så har kosten også der en stor værdi, da den kost 

der serveres er sammensat, så den dækker både nærings-og vitamin behovet hos den enkelte. 

 

Vi støtter derfor op om, at alle beboere på vore plejecentre ved indflytning tilmeldes den 

eksisterende madordning. Dette bør være en del af informationen ved indflytningssamtalen. 

Det er godt for nye beboere at deltage i fællesskabet. 

Dog skal der fortsat være mulighed for at spise på egen stue, hvis dette ønskes, det kan der være 

flere årsager til. 

 

Der kan i nogle tilfælde dispenseres  fra ordningen, hvis opholdet er led i rehabilitering, hvor det 

forventes, at borgeren efter endt rehabilitering, returnerer til eget hjem.  

 

Med hensyn til forslaget om  merbetaling for sondemad så som drikkelse og delvise måltider i 

forbindelse med deltagelse i fællesskabet, så skal det sikres, at ingen beboere med forskellige 

lidelser eller begrænsninger skal afkræves en merbetaling,  så kostprisen overstiger den månedlige 

fastssatte  max. Kostpris. 

 

Beslutningen indskrives i de fra  januar 2019 gældende kvalitetsstandarder, og bør som sådan først 

være gældende fra denne dato.. 

 

På vegne af seniorrådet i Hedensted kommune 

Lillian Andersen 

 

  


